
P R O T O K Ó Ł

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

w dniu 28 maja  2007 roku

Posiedzenie wspólne z Komisją Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Obecni:

wg listy obecności

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Dyrektorzy placówek oświatowych , Komendant Komisariatu Policji w Czeladzi – Jarosław Raczek, 
Adam Jandała  -  Kierownik  Wydziału  Edukacji,  Komendant  Straży  Miejskiej  –  Krzysztof  Niebylski, 
Teresa Wąsowicz – Kierownik Wydziału Polityki Społecznej

Posiedzenie Komisji prowadził:

Dominik Penar - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Marek Rajca - Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Porządek posiedzenia komisji:

1. Stan bezpieczeństwa w szkołach na terenie miasta.
2. Zajęcia  pozalekcyjne  w  placówkach  oświatowych  i  kulturalnych  

 w mieście na rok szkolny 2007/2008- patologie społeczne wśród dzieci i młodzieży.
3. Akcja lato.*
4. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych. 
5.    Sprawy bieżące.

Dot. pkt. 1 porządku posiedzenia Komisji

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Otwieram posiedzenie Komisji.
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- Pierwszym  punktem  dzisiejszego  posiedzenia  jest „Stan  bezpieczeństwa  w  szkołach  na 
terenie miasta”.

Adam Jandała                 -               Kierownik Wydziału Edukacji  

- Omawia materiały przedstawione Komisji.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Proszę dyrektorów szkół o podzielenie się uwagami na temat tego problemu. Wiem, że np. w 
SP 7 dochodziło do aktów wandalizmu w postaci  dewastacji ścian budynku, który przecież był 
nowo wyremontowany. 

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- W ubiegłym miesiącu Komisja Edukacji, Kultury i Sportu wizytowała niektóre szkoły. 
Wyciągnęliśmy  wnioski.  W  przypadku  SP  7  na  wniosek  dyrekcji  zgłosiliśmy  potrzebę 
zainstalowania  kamery na terenie  boiska,  która  obejmowałaby swoim zasięganiem nowy i 
stary budynek. W tej chwili ten wniosek jest najprawdopodobniej w trakcie realizacji.

Joanna Dudzińska          -               Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7  

- trzykrotnie  miała  miejsce dewastacja  terenu przyszkolnego.  Za pierwszym razem wandale 
zniszczyli  8  parapetów  okiennych  i  3  słupki,  za  drugim  razem  4  parapety,  za  3  razem 
uszkodzili  29  parapetów,  wybili  2  szyby  i  podpalili  plastikowe  drzwi  wejściowe  do  szkoły. 
Chciałam podziękować,  że moja prośba o objęcie szkoły  monitoringiem nie pozostała bez 
odzewu. Wiem, że na ten rok szkolny jest zaplanowane ogrodzenie budynku szkolnego, które 
jest  bardzo  potrzebne,  bo stare  ogrodzenie  jest  niebezpieczne.  Chcemy budynek szkolny 
zamykać. Chcemy również, żeby Straż Miejska stale monitorowała teren szkolny i wyłapywała 
grupy młodzieży, które nie przychodzą pograć w piłkę, a niszczyć teren szkolny. Dziś teren 
szkolny staje się miejsce, spotkań wieczornych młodzieży z całych Piasków. Niedaleko szkoły 
znajduje się sklep nocny. Klienci tego sklepu spożywają alkohol na terenie szkolnym. Szkoda 
po prostu tego, co zostało na terenie szkoły zrobione.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- W pobliżu  szkoły  znajduje  się  faktycznie  nocny  sklep.  Z  tego  co  mi  wiadomo Ustawa  o 
wychowaniu  w  trzeźwości  zapewnia  funkcjonowanie  sklepu  sprzedającego  alkohol  w 
odległości 50 m od instytucji edukacyjnej. 

Joanna Dudzińska          -               Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7  

- Do ogrodzenia szkoły to jest ok. 12 m.

Teresa Wąsowicz            –              Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Ustawa nie mówi o ilości metrów. Przed wydaniem koncesji zbieramy opinie, jeżeli jest to w 
pobliżu szkoły, ze szkoły. I tam musiała być pozytywna opinia. 

Andrzej Świątek              -               członek Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Na ten temat już dyskutowaliśmy i mówiliśmy wówczas, że jeżeli tam nie będzie człowieka, 
rodziny, grupy ludzi,  która będzie zobowiązany opiekować się obiektem przez cała dobę to 
tak będzie. Kamery tam problemu nie rozwiążą. To się nie tyczy tylko SP 7.

- Na jaką kwotę opiewają zniszczenia?

Joanna Dudzińska          -               Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7  

- W granicach 7.000 zł, z tym że naprawy zrobiliśmy we własnym zakresie. Ponieśliśmy koszty 
tylko oszklenia. Ale na taką kwotę oszacowane zostały straty przy zgłaszaniu na policję.

2



 
Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Wiem,  że  na  terenie  szkoły  był  kiedyś  zatrudniony  pracownik.  Czy  wiązało  się  to  z 
ograniczeniem aktów wandalizmu?

Joanna Dudzińska          -               Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7  

- Zdarzało się, że dozorca, która widział jak ktoś wybija okno, nie miał odwagi wyjść.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Uważam,  że  kwestia  zatrudnienia  dozorców  w  szkołach  nie  jest  dobrym  pomysłem.  Po 
pierwsze chodzi o uprawnienia tych osób. Tylko policja może zatrzymać sprawcę wandalizmu. 
Może faktycznie monitoring będzie drogą rozwiązania tego problemu.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- W Gminie Kozienice objęto monitoringiem wszystkie placówki oświatowe. Od kilku lat nie było 
tam żadnych większych aktów wandalizmu.

- Uważam, że nie powinniśmy zatrudniać Stróży w szkołach, ale dodatkowe osoby do Straży 
Miejskiej na stanowisko monitoringu.

Joanna Dudzińska          -               Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7  

- Kiedy ogrodzenie szkoły byłoby szczelne, a plac szkolny byłby zamykany np. o godz. 21.00 
łatwo  byłoby  uchwycić  osoby  przebywające  na  terenie  szkolnym  po  godzinie  zamknięcia 
dzięki monitoringowi.

Krzysztof Niebylski         -               Komendant Straży Miejskiej  

- Jedna  kamera  na  terenie  szkoły  niczego  nie  załatwi.  Tam  są  potrzebne  przynajmniej  2 
kamery. Do tego trzeba zrobić porządne ogrodzenie, wyciąć chaszcze i oświetlić cały teren.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- We wniosku, który złożyliśmy było napisane wyraźnie, że to ma być kamera z tzw. czujką 
ruchową. Jeżeli Pan Komendant mógłby przygotować informację dot. warunków technicznych, 
które trzeba spełnić, żeby ten teren był zabezpieczony właściwie.

- Czy na trenie innych szkół takie sytuacje mają miejsce?

Anna Ślagórska              -               Dyrektor Miejskiego  Zespołu Szkół  

- Największy problem to są dni wolne. Brama zamykana jest o 22.00, furtki są pootwierane, bo 
ja mam z kolei inne doświadczenia, że kiedy zamyka się szczelnie wszystkie wejścia na plac 
szkolny, wtedy zaczyna ubywać ogrodzenia. Po dniach walnych konserwatorzy mają bardzo 
dużo  pracy.  Przychodzą  na  teren szkoły  osoby dorosłe  i  na zwracaną im uwagę reagują 
wulgaryzmami.   Największe  problemy,  jeżeli  chodzi  o niszczenie  obiektu,  mamy z dwoma 
ścianami  bocznymi  od  sal  gimnastycznych.  Wnioskowaliśmy  o  zainstalowanie  siatek 
ochronnych, bo tam lecą piłki. Sporadycznie pojawiają się napisy na ścianach. 

Grażyna Wyciślik            -               Dyrektor Gimnazjum Nr 3  

- Najczęściej zniszczenia pojawiają się w godzinach wieczornych i nocnych. Regularnie co 2 
tygodnie wprawiamy wybite szyby. Na okrągło niszczone są schody. Kiedy mieliśmy dozorców 
w  szkołach,  oni  reagowali  na  ich  zgłoszenia  przyjeżdżała  policja.  Teraz  fakt  zniszczenia 
stwierdzamy po przyjściu do szkoły. W mojej szkole jest monitoring, ale on nic nie daje, bo 
musi ktoś wejść do obiektu, aby czujniki go wychwyciły.  W soboty i  niedziele w godzinach 
normalnych są w szkole konserwatorzy basenu i oni wtedy obchodzą całą szkołę.
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Elżbieta Chibalska          -               Wicedyrektor Gimnazjum Nr 2  

- Lokalizacja  placówki  powoduje,  że  mamy  mniej  zniszczeń.  Zdarzają  się,  ale  nie  tak 
drastycznie i nie tak często. Zdarza się, że znikają przęsła z ogrodzenia. Zamykanie bramy nie 
pomoże w niczym.

Renata Paluch                -               Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3  

- Stan bezpieczeństwa szkoły, uczniów i pracowników można określić jako przyzwoity. Budynek 
jest  zamykany.  Woźna wpuszcza  do  szkoły  petentów odpytując  ich  i  odprowadza  ich  do 
sekretariatu.  SP  3  czeka  na  remont  budynku.  Stan  dachu  nie  jest  dobry.  Elewacja  jest 
obrzydliwa i chyba dlatego nikomu nie chce się na niej malować żadnych napisów. Większych 
problemów nie  mamy.  Jednym z nielicznych  problemów jest  to,  że  mieszkańcy pobliskich 
bloków przejeżdżają po chodniku, który jest na końcu naszego terenu i traktują go jako drogę 
dojazdową.

Włodzimierz Jaros          -               Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1  

- Za szkoła  znajduje  się  budynek socjalny.  Ludzie  nagminnie  spożywają  alkohol  na terenie 
boiska. Nagminnie jest tłuczone szkło, szyby. Nie potrafimy złapać sprawców, mimo że jest 
monitoring z zewnątrz, bo to jest rzucane kamieniami z odległości 10 m. wieczorem, skoro nie 
ma oświetlenia, to monitoring się nie załącza. Młodzież wychodzi z terenu szkolnego i chodzi 
po ruinach starego budynku, który sąsiaduje z terenem szkoły. Nie można wyegzekwować 
zabezpieczenia  tego  budynku.  Skrzyżowanie  ul.  Nowopogońskiej  i  Reymonta  –  prośba  o 
postawienie znaku ograniczenia prędkości.

Andrzej Świątek              -               członek Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Kiedy w budżecie znalazła się kwota 2.700.000 zł  na remont SP 1 to sądziłem, że temat 
szkoły  został  zamknięty.  A okazuje  się,  że  trzeba będzie  przeznaczyć  dodatkowe kilkaset 
tysięcy  zł  na tę  placówkę.  Podobnie  wygląda sytuacja  z   SP 7.  Uważam,  że  powinniśmy 
remontować poszczególne placówki  kompleksowo zanim zaczniemy kolejne.  Taki  wniosek 
chciałbym  zgłosić.  Ponadto  uważam,  że  powinno  się  dokonać  analizy  wykonywanych 
projektów  modernizacji  poszczególnych  placówek  oświatowych,  żeby  Wydział  Edukacji 
przedstawił niezbędne kwoty na zamknięcie w całości poszczególnych zadań.

Danuta Walczak                            -               członek Komisji   Edukacji,  Kultury i  Sportu oraz Komisji   
Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Wysłuchaliśmy już po raz któryś z rzędu wypowiedzi dyrektorów szkół. Jestem ciągle 
zbulwersowana  tymi  doniesieniami  i  pewną  bezradnością  dyrektorów,  którzy  w  takich 
sytuacjach  nie  mogą wiele  uczynić.  Kieruję  teraz  mikrofon w stronę  służb  porządkowych, 
abyśmy się dowiedzieli   jakie były czynione działania,  jakie zagrożenia   były zgłaszane w 
ostatnim  czasie?  Jak  Państwo  na  te  zagrożenia  reagowaliście?  Bo  sprawozdania  nam 
przedstawiane  mówią,  że  w  mieście  nic  się  złego  nie  dzieje,  że  nie  ma  narkomanów, 
chuligaństwa, a wypowiedzi dyrektyw szkół świadczą o czymś zupełnie innym.

- Kiedyś  była  sporządzona  mapa  zagrożeń  społecznych.  Zgłaszaliśmy,  jako  radni,  aby  te 
newralgiczne punkty kontrolować.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy komendant Straży Miejskiej ma jakieś propozycje, które wpłynęłyby na poprawę 
bezpieczeństwa w mieście? 

Krzysztof Niebylski         -               Komendant Straży Miejskiej  

- Reagujemy  na bieżąco na zgłoszenia dyrektorów  szkół. 

4



- Mapa zagrożeń. Miejsca zagrożone w Czeladzi są wędrujące. Na bieżąco są tam wysyłane 
patrole. Jeżeli na zmianie mam 2,3 patrole, to niestety nie jestem w stanie zabezpieczyć tych 
wszystkich miejsc w Czeladzi. 

- Żeby  rozbudować  monitoring  trzeba  zatrudnić  dodatkowych  pracowników,  bo  monitoring 
trzeba  traktować  jako  wsparcie,  a  z  nowo  zatrudnionych  stworzyć  patrole  interwencyjne, 
żebym miała na trzy zmiany do dyspozycji patrol interwencyjny. Podobne problemy kadrowe 
ma policja.

Marian Kita                               -               członek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Uważam, że dewastowane ogrodzenia, parapety sprzedawane są do punktów skupu złomu. 
jak często odwiedzane przez Straż Miejską są punkty złomu i ilu ludzi zostało przyłapanych na 
sprzedaży  kradzionych  elementów?  Ile  punktów  skupu  złomu  zostało  zamkniętych  za 
kupowanie od złodziei?

- Miesiąc  temu  ustaliliśmy,  że  będą  pieniądze  na  oświetlenie  boisk  przy  Miejskim  Zespole 
Szkół, że ze sterowania ręcznego przechodzimy na automatyczne.

- Uważam, że w szkole powinien być woźny. Kamery mają być dodatkiem.
- Nie może być tak, że Straż Miejska mówi, że na coś nie ma czasu, że nie ma kto pilnować 

tego miasta. To samo tyczy się policji.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proszę pokazać  radnym różnicę między monitoringiem wewnętrznym jaki  jest  w szkole,  a 
tworzonym monitoringiem zintegrowanym.

Krzysztof Niebylski         -               Komendant Straży Miejskiej  

- Po pierwsze jest to kwestia jakości kamer. Monitoring wewnętrzny to nie jest monitoring, to 
jest  system czujek  alarmowych,  które  sygnalizują,  że  ktoś  wszedł  do  szkoły.  Kamery  na 
budynkach pokazują tylko ruch, nigdy obraz tych kamer nie będzie materiałem dowodowym. 
One stanowią tylko dodatkowy element zabezpieczający. Monitoring miejski to kamery duże 
lepszej jakości, ale bez człowieka który będzie go obsługiwał, to jest tylko urządzenie, które 
może zarejestrować jakieś zdarzenie. Osoba obsługująca monitoring musi mieć do dyspozycji 
patrole, które będzie wysyłał na miejsce zdarzenia.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ja nie mówię, że zatrudnienie woźnego czy ochrony jest złym pomysłem, natomiast zmierzam 
do tego, żebyśmy nie odpuścili tematu monitoringu w mieście. Dopracujmy go, bo może on 
być skuteczny. 

Krzysztof Niebylski         -               Komendant Straży Miejskiej  

- Nie ważne czy to będzie woźny czy ochrona. Wystarczy, że na obiekcie będzie człowiek, który 
będzie  sygnalizował,  że  coś  się  dzieje.  To też  jest  bardzo  dobre  rozwiązanie.  Wystarczy 
połączyć ochronę z monitoringiem.

Czesław Badura              -               członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu oraz Komisji Polityki   
Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Na obiekcie  najważniejszy  jest  człowiek,  który  byłby  gospodarzem tego obiektu,  który  ma 
reagować, powiadamiać policję, być świadkiem w spawie, bo to on wskaże sprawcę.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Staramy się wypracować pewne rozwiązanie. Będzie to połączenie systemu monitoringu z 
czynnikiem ludzkim.

Hanna Szotowska           -               członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu oraz Komisji Polityki   
Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa
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- Różnicujmy  środki  przeznaczone  dla  poszczególnych  placówek.  Tak  gdzie  jest  większa 
patologia, większe zniszczenia te środki muszą być większe.

- Ochraniać obiekt musi ochroniarz, który ma licencję i przygotowanie do tego, a nie woźny, bo 
woźny ma inne zadania.

- Pytanie do przedstawiciela policji. Jak wygląda przestępczość nieletnich w naszym mieście?

Jarosław Raczek             -               Komendant Komisariatu Policji w Czeladzi   

- Policja  jest  ostatnim  czynnikiem,  który  zajmuje  się  edukacją  młodzieży.  Miasto  realizuje 
program „Razem bezpieczniej”.  Program ten znalazł  się w pierwszej  trójce w Polsce, jako 
jeden  z  lepszych  programów.  My,  jako  policja,  bierzemy udział  w programie  „Bezpieczne 
Miasto”.

- Bezpieczeństwo  w  placówkach  oświatowych  to  jest  jeden  tylko  aspekt  tego,  czy  ma  się 
zajmować policja  w tym mieście.  Jeżeli  policja  będzie  musiała kontrolować place szkolne, 
budynki oświatowe, to gdzieś tego patrolu zabraknie. My musimy zapewnić bezpieczeństwo 
całemu miastu.

- Współpracą  ze  szkołami  zajmuje  się  Dariusz  Bareła.  W  powiecie  jest  4-osobowa  grupa 
zajmująca się przestępczością wśród nieletnich i wandalizmem. Przestępczości narkotykowej 
mamy mniej niż w zeszłym roku, natomiast niepokojącym jest fakt, że potworzyły się 2, 3-
osobowe grupy młodych ludzi,  którzy dokonują przestępstw rozbójniczych.  Od kwietnia do 
dziś mamy wykrytych 25 takich czynów. Starsi koledzy od młodszych wymuszają pieniądze. 
Do 1 maja mieliśmy 18 sprawców czynów karalnych nieletnich do 30 czynów zabronionych. 
Są to liczby porównywalne z ubiegłym rokiem.

Marian Kita                               -               członek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Jest możliwość, ze policjanci w ramach nadgodzin przejęliby na siebie część zobowiązań w 
zakresie bezpieczeństwa. O jakie pieniądze chodzi?

Jarosław Raczek             -               Komendant Komisariatu Policji w Czeladzi   

- Będzie  to tematem posiedzenia Rady Miejskiej.  Policjant,  który zadeklaruje chęć pełnienia 
służby w tym mieście w swoim dniu wolnym, będzie skierowany do miejsca, które samorząd 
wskażecie, jako zagrożone. Kwestia pieniędzy jest do dogrania.  W Bielsku – Białej, która jest 
miastem nieporównywalnie większym płacą za taką dniówkę 8 – godzinną 120 zł netto.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Czy jest  możliwe zatrudnienie  psychologów,  którzy  służyliby pomocą uczniom i  rodzicom? 
Chodzi o 1 etat dla szkół podstawowych i 1 dla gimnazjów.

Adam Jandała                 -               Kierownik Wydziału Edukacji  

- Na dzień dzisiejszy mamy zatrudnionych pedagogów szkolnych.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Czy są w gimnazjach oddziały większe niż 30 uczniów?

Adam Jandała                 -               Kierownik Wydziału Edukacji  

- Tak.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Proponuję potraktować te 2 sprawy jako wnioski Komisji.

Hanna Szotowska           -               członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu oraz Komisji Polityki   
Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa
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- Nadużywanie  alkoholu  przez młodzież.  Ze statystyk  ogólnodostępnych wynika,  że wzrasta 
spożywanie alkoholu przez młodzież.  Mogę z cała pewnością stwierdzić,  ze w Czeladzi  w 
niektórych sklepach nie ma problemu z zakupem alkoholu przez nieletnich. Wiem, ze działa 
komisja,  która  ma  kontrolować  te  sklepy.  Ile  takich  kontroli  się  odbyło?  Może  należy 
wystosować jakąś informację z ostrzeżeniem dla placówek sprzedających alkohol.

- Zgłaszam wniosek o wzmożenie działań komisji rozwiązywania problemów alkoholowych dot. 
kontroli sklepów.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Proszę Dyrektora Centrum Pediatrii w Sosnowcu o przekazanie informacji dot. rozszerzenia 
działalności Centrum.

Andrzej Siwiec                              -               Dyrektor Centrum Pediatrii w Sosnowcu  

- Przedstawia plany rozszerzenia zakresu usług Centrum Pediatrii  w Sosnowcu – informacje  
zawarte w piśmie z dnia 1 marca 2007 r. – w załączeniu.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Część prac jest już w toku. Jak szybko można by zacząć remontować resztę?

Andrzej Siwiec                              -               Dyrektor Centrum Pediatrii w Sosnowcu  

- Myślę, że to jest kwestia roku od otrzymania środków, dwa, góra do 3 lat.

Marek Rajca          -             Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Pozwoliłem sobie przygotować projekt uchwały intencyjnej.
- Odczytuje treść projektu uchwały w sprawie poparcia planów rozwoju  Centrum Pediatrii  w  

Sosnowcu.
- Kto z Państwa jest za przyjęciem tego projektu uchwały?

Komisje  jednogłośnie  poparły  projekt  uchwały  w  sprawie  poparcia  planów rozwoju 
Centrum Pediatrii w Sosnowcu. 

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ogłaszam 10 minut przerwy.

PRZERWA

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Wznawiam obrady po przerwie.

Przewodniczący Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
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Bezpieczeństwa  zwracają się do Komisji ds. rozwiązywania problemów alkoholowych o  
informację dotyczącą przeprowadzonych kontroli punktów sprzedaży alkoholu w mieście 
i wnioski z tych kontroli szczególnie dotyczące osób nieletnich. 

Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje przyjęły wniosek przy jednym głosie wstrzymującym. 

Przewodniczący Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa  wnioskują  o  wystosowanie  pism  do  punktów  sprzedaży  alkoholu  
przypominających  o  zakazie  sprzedaży  alkoholu  
i  wyrobów tytoniowych osobom nieletnim. 

Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 

Przewodniczący Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa  wnioskują  o  wykarczowanie  krzaków  oraz  doświetlenie  terenu  przy 
Szkole Podstawowej  Nr 7.

Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 

Przewodniczący Komisji  Edukacji,  Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa wnioskują o wystosowanie w „Echu Czeladzi”  (czerwiec 2007) apelu do 
mieszkańców o zgłaszanie aktów wandalizmu i wszelkich aktów agresji  na telefon Straży 
Miejskiej lub Policji.
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Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 

Przewodniczący Komisji  Edukacji,  Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa wnioskują o zabezpieczenie oraz zwiększenie bezpieczeństwa w okolicach 
skrzyżowania oraz przejścia dla pieszych na ul. Reymonta oraz ul. Nowopogońskiej ( przed 
łukiem od strony stacji diagnostycznej).

Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 

Przewodniczący Komisji  Edukacji,  Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa wnioskują o zabezpieczenie lub rozebranie muru przy ul. Reymonta 82 oraz 
uporządkowanie terenu wokół SP Nr 1 po remoncie.

Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 

Przewodniczący Komisji  Edukacji,  Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa wnioskują o  rozszerzenie w miarę  możliwości finansowych monitoringu 
terenu wszystkich szkół na terenie Miasta oraz stworzenie etatu ochroniarza,  rozpoczynając 
od SP Nr 7.
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Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 

Przewodniczący Komisji  Edukacji,  Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa  wnioskują  o   dokonanie  analizy  dotychczas  przeprowadzanych  prac  
w  placówkach  oświatowych  naszej  gminy  
w  zakresie  ochrony  obiektów,  aby  ustalić  kwoty  niezbędnych  środków  pieniężnych 
koniecznych do zapewnienia pełnego bezpieczeństwa obiektom oświatowym.

Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 

Przewodniczący Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu poddał pod głosowanie wniosek o 
treści:  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisja  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  
Bezpieczeństwa wnioskują  o   Komisje  wnioskują  o  dokonanie  przeglądów przejść  dla 
pieszych na terenie całego Miasta celem likwidacji w tych miejscach ewentualnych zarośli  
i krzaków stanowiących zagrożenie dla przechodzących  mieszkańców.

Obecnych  7  członków  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Obecnych  8  członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

Komisje jednogłośnie przyjęły wniosek . 
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Dot. pkt. 2 porządku posiedzenia Komisji

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Kolejny temat  naszego  posiedzenia  to: Zajęcia  pozalekcyjne  w placówkach oświatowych  i 
kulturalnych  w  mieście  na  rok  szkolny  2007/2008-  patologie  społeczne  wśród  dzieci  i 
młodzieży.

Teresa Wąsowicz            -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Ilość oraz zakres zajęć pozalekcyjnych jest zawsze na początku roku szkolnego uzgadniana z 
nami przez dyrektorów szkół. 

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Gdzie pojawia się informacja o tych zajęciach?

Teresa Wąsowicz            -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- W szkole.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ponieważ  dyrektorzy  szkół  już  wyszli,  proponuję  ewentualne  pytania  do  materiałów 
przedstawić na piśmie. 

Danuta Walczak                            -               członek Komisji   Edukacji,  Kultury i  Sportu oraz Komisji   
Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Jaka kwota jest przeznaczana na wszystkie zajęcia pozalekcyjne?

Dot. pkt. 3   porządku posiedzenia Komisji

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Otrzymaliśmy pismo stwierdzające,  że Akcja Lato będzie przygotowana dopiero na 
następne posiedzenie Komisji, bo jeszcze nie ma jakiegoś wspólnego programu.

Hanna Szotowska           -               członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu oraz Komisji Polityki   
Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Zgłaszam wniosek o wyjaśnienie przyczyny nie zawarcia w budżecie miasta na 2007 r. kwoty 
500.000 zł dla szpitala.

Marek Rajca              -            Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Proponuję przygotować na następną komisję tekst uchwały o zabezpieczeniu tych środków. 
Będzie Pani Skarbnik, będzie Pan Burmistrz i wtedy dostaniemy odpowiedź.
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- Może Pani radna zgłosić to również w interpelacjach i będziemy mieli od razu odpowiedź.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czyli wniosek zostaje wycofany.

Dot. pkt. 4  porządku posiedzenia Komisji

Marek Rajca              -            Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Punkt 4 – zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
- Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do materiałów sesyjnych?

Danuta Walczak                            -               członek Komisji   Edukacji,  Kultury i  Sportu oraz Komisji   
Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Mnie interesuje jak będzie wyglądała realizacja infrastruktury na 2007 r. Myślę, że jak będzie 
burmistrz to nam dokładnie na to odpowie. To są pytania, które będzie można zadawać jako 
interpelacje.

Dot. pkt. 5  porządku posiedzenia Komisji

Marek Rajca              -            Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Przechodzimy do spraw bieżących. 
- Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?

Andrzej Mentel                -               Z – ca Przewodniczącego  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proszę, aby na kolejnych komisjach przewodniczący przeczytali nam odpowiedzi na wnioski 
Komisji.

Dominik Penar                  -               Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Na część wniosków nie otrzymaliśmy odpowiedzi, a na część otrzymujemy informację, że są 
realizowane, a tak naprawdę nie są. Do dnia dzisiejszego podjęliśmy 37 wniosków. Będę pytał 
dlaczego nie otrzymujemy odpowiedzi na wszystkie wnioski. Przygotuję informację dotyczącą 
realizacji wniosków.

Andrzej Mentel                -               Z – ca Przewodniczącego  Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Środowisko  sportowe  zwróciło  mi  uwagę,  że  część  artykułów,  które  przekazują  do  „Echa 
Czeladzi” albo nie jest w ogóle publikowana, albo z bardzo dużym opóźnieniem.  Zwracam się z 
prośbą o bieżące zamieszczanie artykułów albo rozszerzenie miejsca dla informacji sportowych. 
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Zgłoszę ten problem na sesji jako interpelację. I wtedy dostanę odpowiedź od burmistrza czy to 
jest w ogóle możliwe. 

Czesław Badura              -               członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu oraz Komisji Polityki   
Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Mieszkańcy rzeczywiście narzekają, że informacje w „Echu Czeladzi” są nieaktualne.
 
Marek Rajca              -            Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

- Po wyczerpaniu porządku obrad zamykam posiedzenie Komisji.

                                                                                                        P R Z E W O D N I C Z Ą C Y
                                     Komisji Edukacji
                                      Kultury i Sportu

  
               Dominik Penar

Protokołowała
Elżbieta Augustyniak
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